
    كاربري با نام »صمصام«:
استعفاي عبدالملكي نه تنها ضعف رئيسي 
نيست، بلكه نشون ميده هر وزيري نميتونه 
ب��دون عملك��رد قابل قبول توي س��متش 
موندگار باش��ه! ت��وي دولت رئيس��ي برادر 
رئيس جمهور و داماد رئيس جمهور جايگاهي 

نداره! دمت گرم سيد... 
    فاطمه محقق:

دليل استعفاي دكتر عبدالملكي يكدست شدن 
دولت بود كه اتفاقاً رويكردي مهم و اساس��ي 
است كه دولت بايد در آستانه يكسالگي بهش 
توجه ويژه كنه. نبايد گذاش��ت رويكردهاي 
دولت اونقدر چندپاره بشه كه انتهاي كار با يك 

غذاي شور يا بي نمك مواجه بشيم. 
    احد ملكي:

استعفاي آقاي عبدالملكي از حيث شجاعت 
ايشان براي استعفا قابل تقدير است. اينكه 
مديري وقتي مي بيند به هر طريقي نمي تواند 
در جايگاهش بماند خيلي شجاعت مي خواهد 
كه استعفا كند نه اينكه سال ها بماند و هي 

بگويد نمي گذارند و نمي شود و... 
    عبدالرحيم انصاري:

يك وزير به هر دليلي نتوانسته يا نخواسته 
به مس��ئوليتش ادامه ده��د؛ اتفاق عجيبي 
نيس��ت، در همه جاي دنيا اتفاق مي افتد و 
نيازي به واكاوي آنچناني هم ندارد. ان شاءالله 

فرد جايگزين كسي باشد كه موفق به تحقق 
برنامه هاي خود و دولت شود. #عبدالملكي

    امير تنها:
اينكه هنوز يك سال نشده صداها رو بشنوي، 
ضعف ها را متوجه شوي و مسير را عوض كني، 
وزير تغيير كنه، كار خوبيه كه دولت انجام داد 
و اميدوارم اين رويه ادامه داشته باشه. ما كه 
با عبدالملكي پدركشتگي نداشتيم ولي خب 

جفا بود اگر با صراحت نقد نمي كرديم. 
    فاطمه مولايي:

عبدالملكي وزير كار و رفاه اجتماعي بالاخره 
بعد از ۳۰۰ روز تصدي اين وزارتخانه متوجه 
ش��د كه با حرف ه��اي زيب��ا و تحليل هاي 

اقتصادي نمي توان رف��اه و كار را براي مردم 
به ارمغان آورد. باز خدا خيرش بدهد استعفا 
كرد، كاش خيلي از مدي��ران مي فهميدند 
عرضه كاري ندارند، زودتر كنار مي كشيدند. 

     محمدصالح سلطاني:
دولتي كه درگير هزاران  مش��كل داخلي 
و چالش بين المللي  اس��ت نياز به مديران 
متخص��ص و متمرك��ز دارد؛ مديران��ي 
كه حاشيه س��از نباش��ند و اظهارنظرها و 
انتصاب هايش��ان ب��راي دول��ت هزين��ه  
نس��ازد.  امي��دوارم بقي��ه  وزرا و  بي توجيه 
معاونان رئيس جمهور از تجربه  عبدالملكي 

درس بگيرند. 
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 هماهنگ شدن دولت 
رويكردي مهم در آستانه يكسالگي

واكنش كاربران شبكه هاي اجتماعي به استعفاي دكتر حجت  الله عبدالملكي

 انتش�ار نامه اس�تعفاي دكتر حج�ت الله عبدالملكي، وزير س�ابق كار، رف�اه و تعاون 
اجتماعي به دليل يكدس�ت ش�دن رويكردهاي دولت و پس از آن اعلام قبول استعفا 
از س�وي رئيس جمهور موجي از واكنش ها را در توئيتر برانگيخت. كاربران شبكه هاي 
اجتماعي از وجوه مختلف به تحليل اين استعفا پرداختند. گروهي آن را كار صحيحي 
دانس�تند و گروهي ديگر معتقد بودند كه او از ابتدا نيز به اش�تباه به اي�ن وزارتخانه 

آمده بود. برخي ديگر نيز مش�كلات وزارتخانه را ريش�ه دارتر از تغيير وزير دانس�ته 
و عامل مش�كلات اين وزارتخانه را مس�ائل ديگري می دانند. برخي نيز از لزوم تغيير 
تصميمات اتخاذ ش�ده در يك سال گذش�ته نوش�تند. بعضي از كاربران نيز يكدست 
شدن دولت در آستانه يكسالگي را رويكردي مهم بيان كردند كه بايد با جديت دنبال 
ش�ود. در ادامه بخش هايي از واكنش هاي كاربران در اين خصوص مرور ش�ده اس�ت. 

اين صفحه پيام ه�ا،  متن ها، عكس نوش�ت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر شده در فضاي مجازي را بازنشر می دهد. تلاش بر اين 
اس�ت كه ديدگاه ها و نظرات كاربران انديش�مند ش�بكه های 

اجتماعی در عرصه مكتوب هم ديده شود.

این قدر بچه ها را نظارت نکنید
آيت الله حائري شيرازي)ره(:

تربيت يعني كاري كنيد كه فطرت طرف آزاد شود. براي شكوفايي 
طبيعي انسان، بايد مانع را برداشت. اين كه شما يكسري مطالب 
را به طرف تلقين كنيد يا به او القا كنيد يا به او تحميل كنيد، اين 
شكفتن نيس��ت.  اگر شما گلي را به زور ش��كفته كنيد، خودتان 
هم حاضر نيستيد نگاهش كنيد، خجالت مي كشيد، مي گوييد: 
حرامش كردم. اين را باور كنيد كه بچه شما يا شاگرد شما از آن گل 
هم لطيف تر است. ما خيلي به اين گل ها ور مي رويم و آخرش هم 
شكفته شان نمي كنيم. شما گاهي تمرين كرده ايد كه گلي را زودتر 

از باز شدنش، باز كنيد و مي دانيد چه به روز اين گل مي آيد!
بسياري از افراد كه بچه هايشان ضايع مي شوند، به خاطر اين است 
كه خيلي به آنها ور مي روند. خيلي به بچه هايتان ور نرويد. خيلي 
بچه هايتان را نصيحت نكنيد. خيلي در كار بچه هايتان دقت نكنيد 
و اگر هم دقت مي كنيد، سعي كنيد نفهمند كه در كارشان دقت 
مي كنيد؛ دورادور بپاييدشان. اگر عيب كم يا زيادي دارند، خيلي 
وسواس نداشته باشيد كه همان موقع تركش كنند. اين قدر فشار 
نياوريد كه بچه هايتان خيلي مؤدب شوند؛ چون بچه هايتان منافق 

مي شوند، دروغگو مي شوند، متظاهر مي شوند. 
منبع: كانال تلگرامي »نكات ناب و حكمت هاي آيت الله حائري شيرازي«

   آیينه نفس

پروازهواپيماباسوختروغنپختوپز!

رسول اميني در توئيتي با اشاره به پروپاگانداي رسانه اي عليه كشورمان از سوي رسانه هاي بيگانه 
نوشت: روزانه در رسانه هاي بي بي سي فارسي، من وتو، سعودي نشنال و...  تعداد زيادي خبرهاي دروغ 
و تحريف شده درباره ايران منتشر مي شود. دستگاه ديپلماسي براي امنيت رواني مردم بايد به صورت 

جدي به دولت انگليس هشدار دهد و در صورت عدم همكاري از اهرم هاي لازم استفاده كند.

امير صالحي در توئيتي نوشت: امريكا يك بار ديگر روغن ريخته را نذر امامزاده كرد و حالا 
كه آمار فوتي هاي كرونا در ايران به صفر رسيده است، تحريم  اقلام پزشكي مرتبط با كرونا 
را آن هم به صورت موقت تا ۲۳ ژوئن لغو كرد. همين بي شرف  ها تا ديروز مي گفتند فروش 

دارو به ايران تحت تحريم نيست!

مجل��ه الكترونيك��ي »ecoviews« خبر 
داد:  A380 پ��رواز آزمايش��ي را با اس��تفاده 
صددرصدي از روغن پخت وپز انجام داد. يك 
موفقيت بزرگ براي قدم گذاشتن در مسير 
پايان دادن به سوخت هاي فسيلي و حفاظت 
از محيط زيست. بس��ياري از كشورها اكنون 
دريافته اند كه گام اول در توسعه پايدار و قطع 
وابستگي اقتصادي در حجم وسيع، جايگزين 
كردن منابع ان��رژي پايدار با س��وخت هاي 
فسيلي است. در آخرين نمونه كشور آلمان 
را درنظر بگيريد كه در جنگ روس��يه عليه 
اوكراين تا چه حد از همين كانال متضرر شد. 
بزرگ تري��ن هواپيماي مس��افربري جهان، 
ايرباسA380، به تازگي يك پرواز آزمايشي 
را انجام داده اس��ت كه به طور كامل با روغن 
پخت و پز انجام مي شود. هواپيماي دو طبقه 
A380 در ۲5 مارس ۲۰۲۲ از تولوز در جنوب 
فرانسه بلند ش��د؛ اين پرواز س��ه ساعت به 
طول انجاميد و سپس در همان مكان مجدداً 
فرود آمد. پ��س از آن در هم��ان روز دومين 
پرواز آزمايش��ي نيز با همان سوخت از تولوز 
برخاست و در نيس فرانس��ه فرود آمد. اين 
سوخت به عنوان س��وخت پايدار هوانوردي 
)SAF( شناخته مي شود و از روغن پخت و 
پز مصرف شده، به همراه ساير چربي هاي زائد 

تشكيل شده است. 
   سوخت هوانوردي پايدار 

)Sustainable Aviation Fuel( چيست؟
اس��تفاده از SAF در سوخت جت با خطوط 
هوايي مانن��د KLM كه در ح��ال حاضر از 
تركيبي از سوخت جت سنتي و تا 5۰ درصد 
SAF در برخي از پروازهاي بين المللي استفاده 
 SAF .مي كنند، مورد چندان جديدي نيست

مخفف س��وخت پايدار هوانوردي است. اين 
س��وخت از مواد اوليه پايدار توليد مي شود و 
از نظر خواص شيميايي بسيار شبيه سوخت 
 SAF فسيلي سنتي جت است. اس��تفاده از
منجر به كاهش انتش��ار كربن در مقايسه با 
سوخت جت سنتي مي شود كه به نظر مي رسد 
در آينده نزديك در طول چرخه عمر سوخت، 

جايگزين سوخت سنتي مي شود. 
برخي از مواد اوليه مورد استفاده عبارتند از: 
روغن پخت و پز مصرف شده )استفاده شده( 
و ساير روغن هاي زائد غير پالم از حيوانات يا 
گياهان. زباله هاي جامد منازل و مشاغل مانند 
بسته بندي، كاغذ، منسوجات و ضايعات مواد 
غذايي كه در غير اين صورت به محل دفن زباله 
يا سوزاندن مي روند. ساير منابع بالقوه عبارتند 
از: زباله هاي جنگل داري مانند ضايعات چوب 
و محصولات انرژي زا از جمله گياهان سريع 
رش��د و جلب��ك. در SAF Air bp درحال 
حاضر از روغن پخت و پز استفاده می گردد كه 

از چربي ضايعات حيواني ساخته مي شود. 

   چرا SAF مهم است؟
سوخت جت به نسبت وزن خود انرژي زيادي 
دارد و اين چگالي انرژي است كه در حقيقت 
پرواز تج��اري را امكانپذير كرده اس��ت. غير 
از پرواز هوايي، امروزه هيچ گزينه مناس��ب 
ديگري براي انتقال س��ريع گروه هاي مردم 
در مسافت هاي بس��يار طولاني وجود ندارد، 
بنابراين ما به اين نوع سوخت در هوانوردي 

وابسته هستيم. 
يك پ��رواز رفت و برگش��ت بي��ن لندن و 
سانفرانسيس��كو داراي ردپ��اي كربن در 
 CO2e هر بليت اقتص��ادي تقريباً يك تن
اس��ت. با توجه ب��ه اينكه انتظ��ار مي رود 
صنعت هوانوردي تا س��ال ۲۰5۰ به بيش 
از 8 ميليارد مس��افر دو برابر شود، ضروري 
است براي كاهش انتشار كربن هوانوردي 
اقدام كنيم. SAF كاهش چش��مگيري تا 
8۰درصد در انتشار كربن در طول چرخه 
عمر س��وخت در مقايس��ه با سوخت جت 
س��نتي كه جايگزي��ن مي كند، بس��ته به 

خوراك پايدار مورد اس��تفاده، روش توليد 
و زنجيره تأمين فرودگاه دارد. 

جالب است بدانيد SAF يك فناوري جديد 
در صنعت سوخت پايدار نيست. A380 اولين 
هواپيماي ايرباس نيس��ت كه با 1۰۰درصد 
SAF پ��رواز مي كند. س��ال گذش��ته يك 
A350 و يك A319neo پروازهاي آزمايشي 
موفقيت آميزي را به ترتيب در ماه هاي مارس 
و اكتبر انجام دادند. هواپيماسازان و خطوط 
هوايي در حال رقابت هستند تا پرواز را كربن 
خنثي كنند. همچنين كش��ور نروژ از سال 
۲۰16 اس��تفاده در مقياس تجاري از منابع 
پاي��دار SAF را آغ��از كرده اس��ت. صنعت 
هوانوردي ب��ه طور كلي هدف دارد تا س��ال 
۲۰5۰ انتش��ار خال��ص كربن صفر داش��ته 
باش��د. علاوه بر اين، برخي كشورها اهداف 
بلندپروازان��ه اي را تعيي��ن كرده ان��د، مانند 
دانمارك كه قصد دارد تا س��ال۲۰۳۰ تمام 
پروازهاي داخلي خود را بدون سوخت فسيلي 
انجام دهد. اما فقط روغن پخت و پز را درنظر 
نگيري��د، هواپيماهاي مبتني ب��ر هيدروژن 
در دس��تور كار قرار دارند. براي دستيابي به 
هدف كربن خنثي، صنع��ت هوانوردي همه 
ميوه هاي خود را در يك سبد قرار نمي دهد، 
 SAF در حال��ي كه س��وخت هاي مبتني بر
منطقي اس��ت، زي��را موتوره��اي موجود را 
مي توان به استفاده از SAF تبديل كرد، ساير 
انواع سوخت در حال بررسي هستند. يكي از 
آنها هيدروژن است كه تنها محصول جانبي 
آن آب است، بدون انتش��ار كربن. ايرباس با 
ش��ركت هواپيمايي دلتا همكاري مي كند تا 
اولين هواپيماي هيدروژني بدون آلايندگي 

جهان به نام ZERO را توسعه دهد.

وزارت  خارجه دست به كار شود امریکا روغن ریخته را نذر امامزاده كرد!

امام راحل در زمره عارفان محقق
كانال تلگرامي »بنياد بين المللي علوم 
وحياني اسراء« بخشي از بيانات حضرت 
آيت الله ج��وادي آملي را به اش��تراك 
گذاش��ت. آيت الله جوادي مي فرمايند: 
امام راحل در سلسله عارفان محقق جاي 
داشت و در عين حال با همه آنها فاصله 
داشت. آنان در سير به سوي خدا و تقرب 
به او و بريدن از خلق »س��ير من الخلق 
إلي الحق« متوقف گشته بودند و او براي اصلاح زندگي انسان و حاكميت قانون خدا به »سير 
بالحق في الخلق« رسيده بود. گفته بودند: »مرد باطني )عارف( پس از آرامش و اطميناني كه در 
مسير معنوي پيدا مي كند، نمي خواهد به زندگي اين جهاني باز گردد و هنگامي كه بنا به ضرورت 
باز مي گردد، بازگشت او براي تمام بشريت سود چنداني ندارد«، ولي او از »وارثان انبيا« بود كه 
همچون انبيا: »بازگشتشان جنبه خلاقيت و ثمربخشي دارد، بازمي گردند و در جريان زمان وارد 
مي شوند تا جريان تاريخ را به دست گرفته و جهان تازه اي از كمال هاي مطلوب را خلق كنند.«

از این ایده من محافظت كن
ناهيد عبدي در كانال تلگرامي خود نوش��ت: وقتي 
ايده اي تازه با ما در ميان گذاش��ته مي شود، خيلي 
بهتر است سريع  س��راغ نقد كردن و اشاره به نقاط 
ضعف آن نروي��م. پيام پنهان خيل��ي از افرادي كه 
ايده اي تازه را با ما درميان مي گذارند اين است: »از 
اين ايده من محافظت كن.« ممكن است ايده مطرح 
شده خارق العاده نباش��د و حتي نقاط ضعف محرز 
باش��د ولي حمايتي ابتدايي از اي��ده، فرصتي براي 
پروراندن آن ايجاد مي كند. هيچ ايده اي در ابتدا بي نقص نيست. ايده ها در گذر زمان و در اثر كار 
كردن روي آنها ارزشمند مي شوند. وقتي قبل از هر چيزي دست روي اين نقاط ضعف مي گذاريد، 
راه را براي پروراندن ايده مي بنديد. هميشه بازخورد دادن و تحليل كردن، نشانه هوشمندي يا 
كمك كننده نيست. گاهي بزرگ ترين حمايت، سكوت كردن است. گاهي نشانه هوشمندي اين 

است كه از انگيزه تازه شكوفا شده ديگري محافظت و او را به عملگرايي دعوت كنيم.

افزایش ۳۰۰ درصدي قیمت زعفران در ۴۰ روز
كانال تلگرامي ايلنا به نقل از نايب رئيس شوراي ملي زعفران 
خبر داده اس��ت: ميزان مصرف زعفران در بازار داخلي يك 
سوم كاهش پيدا كرده، چراكه اين محصول به يك كالاي 
لوكس تبديل شده است، از اين رو بسياري از خانوار ها زعفران 
را از سبد غذايي خود حذف كردند.  نرخ زعفران در يك بازه 
زماني ۴۰روزه ۳۰۰ درصد گران شد. پذيرش يكباره قيمت 
اين محصول براي كش��ور هاي هدف صادراتي قابل قبول 
نيست. اگر اين افزايش قيمت در يك بازه زماني يكساله انجام 

مي شد شوك وارد شده به خريداران كمتر بود و براي خريد كمتر عقب نشيني مي كردند.

خواجه طوسي، دانشمندی تراز اول در تاریخ ایران
حس��ن انصاري در كانال تلگرامي خود 
نوش��ت: خواج��ه نصير اگ��ر مهم ترين 
دانشمند تمام ادوار تاريخ ايران نباشد كه 
به نظر من هست شايسته است تنها در 
كنار دو نام ابن س��ينا و ابوريحان، هر سه 
به عنوان دانشمندترين علماي ايران در 
تاريخ نامش بر فراز نشيند. متأسفانه ما 
تاكنون تلاش قابل توجهي براي شناخت و شناسايي او نكرده ايم. كدام دانشمندي را مي شناسيد 
كه در تمامي اين علوم نوشته هاي درجه يك داشته باشد: كلام، فلسفه و منطق، رياضيات )حساب، 
هندسه، مثلثات و جبر(، هيئت، احكام نجوم، فيزيك، ميكانيك، طب، كاني شناسي، اخلاق، فقه و 
اصول، آداب مملكت داري و سياست و حتي تاريخ نگاري. آدمي با دو تجربه متفاوت و سهمگين 
همكاري سياسي و علمي با دو حكومت نزاريان و مغولان و حتي در مقام وزير و مشاور و مذاكره 
كننده سياسي. مؤسس يكي از مهم ترين مراكز علمي و فلسفي تاريخ اسلام و جهان تا ما قبل عصر 
جديد، يعني رصدخانه مراغه با مديريت محاسبات دقيق نجومي و صدها شاگرد و استاد و همكار 
دانشگاهي و تأسيس يكي از بزرگ ترين كتابخانه هاي عصر قديم. بسياري از نسخه هاي خطي مراغه 
بعدها سر از كتابخانه هاي عثماني و امروز تركيه درآورد. من با اطمينان و با اطلاع مي گويم كه اگر 
نبود تلاش هاي خواجه در گردآوري نسخه هاي خطي به ويژه در علوم فلسفي و دانش هاي دقيقه 
امروزه از بسياري از اين آثار ما هيچ نسخه اي در اختيار نداشتيم. نهضت بازنويسي و كتابت نسخه ها 
و تحريرنويسي براي آثار علمي يوناني از مهم ترين خدمات خواجه طوسي است. سهم مهم او در 
اداره هولاكو خان و تدبير سياسي وي در جهت مصالح عاليه دار الاسلام و به ويژه تلاش براي احياي 
سياسي و وحدت سرزميني ايران و استقلال از نظام سياسي خليفگان بغداد جاي هيچ ترديدي 
ندارد. او س��هم مهمي در احياي زبان فارس��ي و به ويژه زبان علمي آن داشت. احياي خردگرايي 
اسلامي مديون ش��خصيت خواجه است. خواجه نصير طوسي، دانش��مند امامي مذهب، گوهر 

گرانبهايي است كه گشودگي فرهنگي ايراني و شيعي را نمايندگي مي كند.

اعتراض مسلمانان در هند
روح الله رضوي در كانال تلگرامي خود 
نوشت: هفته پيش دو تن از اعضاي 
حزب حاكم هندوس��تان به ساحت 
پيامبر توهين كردند. اي��ن البته بار 
نخس��ت نبود كه در هن��د به پيامبر 
اسلام توهين مي شد و هميشه صداي 
اعتراض مس��لمين هند ب��ه جايي 
نمي رسيد. اما اين بار اعتراض به دو 
كشور عربي رسيد و مقامات كويت و قطر عليه اين توهين موضع گرفتند. بعد ايران هم سفير هند 
را فراخواند و به جمع كش��ورهاي معترض پيوس��ت. مقامات هندي كه ديدن��د فضا در عرصه 
بين المللي ملتهب شده دو فرد هتاك را از حزب اخراج كردند اما بسياري از كشورهاي اسلامي و 
مردم خود هند اين اقدام را كافي ندانسته و خواستار بازداشت دو فرد هتاك شدند.  جمعه اي كه 
گذشت در بسياري از نواحي مسلمان نشين هند اعتراضات بعد از نماز بالا گرفت و به درگيري با 
نيروهاي پليس كشيد. تني چند در اين اعتراضات كشته  و بسياري هم دستگير و ضرب و شتم 
شدند. آخرين اخبار جسته و گريخته حاكي از اين است كه پليس هند با بولدوزر در حال تخريب 

خانه ها و مغازه هاي مردم مسلمان در نواحي اي است كه دست به اعتراض زدند.

تفاوت هك، نقض داده و درز داده
محمدامين رستم پور در كانال تلگرامي 
خود نوشت: به صورت معمول و به شكل 
ناآگاهانه، ه��ر حمله س��ايبري كه به 
سرقت اطلاعات يا انتشار آنها بينجامد، 
در نظر ما »هك« ناميده مي شود. تفاوت 
اساسي »هك« و »نقض داده« در قصد 
يا انگيزه عامل است. در هك يك عامل 
بيروني نق��ش دارد، در حالي كه نقض 
داده بر اثر س��هل انگاري يا بي كفايتي رخ مي دهد. با اين حال، از آنج��ا كه ۹5 درصد حملات 
سايبري از خطاي انساني ناشي مي شود، هيچ سنجه يا معيار آشكاري براي ترسيم مرز اين دو 
نداريم، اما مسلماً مي توانيم بگوييم نقض داده و درز داده )data leak( با هم تفاوت دارند و نقض 
داده را نبايد درز داده دانس��ت.  اينفوگرافي زير بزرگ ترين رخدادهاي نقض داده در سال هاي 
۲۰۰۴ تا۲۰۲۰ نش��ان مي دهد. براي اين ارزيابي، عرصه هاي نقض داده در يك تقسيم بندي 
ده گانه آورده شده اند. وسيع ترين نقض داده در بازه مورد بررسي، مربوط است به انتشار ۷۰۰ 
ميليون داده  لينكدين. نكته جالب توجه اين است كه در سال ۲۰۲۰ كه جهان در تب و تاب كرونا 
بود، به رغم افزايش حملات سايبري، نقض داده در اين سال چندان روي نداده است. آيا دوركار 

شدن كارمندان به حفاظت بيشتر داده هاي حساس كمك مي كند؟

چطور نصیحت كنیم؟
صفحه توئيتري منتس��ب به آيت الله فاطمي نيا بخشي از صحبت هاي 
ايشان را به اشتراك گذاشت. استاد فاطمي نيا)ره( فرموده اند: ديديد ما 
چه مي كنيم؟ گاهي جوان محترمي را ول��و در جمع كوچك خانواده 
نصيحت مي كنيم؛ او هم س��رخ وس��فيد مي ش��ود! درحال��ي كه امام 
عس��گري)ع( فرمود: »هركس برادر )يا خواهر( ديني خود را در نهان 
موعظه كند او را زينت داده و اگر او را در ملأعام نصيحت كني، زشتش 

كردي.« اين هم به درد اداره ها مي خورد و هم جامعه.  

 پوشش جدید مبارزه 
ارزي- اقتصادي غربي ها با ایران

حسين دليريان در توئيتي نوشت: امريكا، انگليس، فرانسه، كانادا و سوئد با صدور 
اعلان هاي قرمز، از شهروندانشان خواستند از س��فر به ايران خودداري كنند! 
دستگاه هاي امنيتي حواس شان هست؟ انگار دشمن مشغول پختن  آش است!

عبدالله گنجي نيز در اين خصوص نوشت: كشورهاي سوئد، فرانسه، امريكا 
و كانادا سفر اتباع خود به ايران را يهويي لغو كردند. دليلي هم اعلام نكردند. 
بين همه دلايل تحليلي، ايران هراسي و امنيت هراسي در آستانه شروع 
مسابقات جام جهاني در قطر، براي پيشگيري از تدارك سفرهاي حاشيه اي 

آن به ايران زيبا را نمي توان نديد. نوعي مبارزه ارزي- اقتصادي

۷ جمله اي كه آدم هاي بازنده مي گویند
فرزانه فردين فر نوشت: اين جملات ساختار ثابت و مشخصي دارن و مملو 
از تنبلي، نااميدي و سلب مسئوليت از خود هستن: خيلي سرم شلوغه، فعلًا 
وقت ندارم، از شنبه شروع مي كنم، شانس كه نداريم، گفتنش براي تو راحته، 

اين چيزا تو ايران جواب نميده، ما كه باباي پولدار نداريم پشتمون باشه. 
با آدماي بازنده درباره رؤياهاتون حرف نزنيد و فرس��خ فرس��خ ازشون 

فاصله بگيريد. 
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